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17-11-22 

Bestyrelsesmøde  
Dato: Tirsdag d. 15. november 2022 
Tid: Kl. 19.00-21.00 
Sted: Personalerummet på skolen 

 
 

Til: Jesper Larsen, Linda Fomsgaard, Louise Hansen, Christian Brander, Anette Nielsen, Mikkel Østergaard, 
Charlotte Winther Henneberg, Kirsten Vesterbæk, Asger Dransfelt, Susette R. Madsen, Lotte Møller, Kristina 
Routh, Helle Kruse Hindø, Helle Lundsgaard  
 
 

Fraværende: Anette Nielsen, Charlotte Henneberg 

  

Referat 
  
28) 
 
Beslutning: 
 
 
29) 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
 
 
 
 
 
30) 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
31) 
 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
 
 
 
 

Godkendelse af referat fra 24.08.2022 
 
Godkendt. 
 
 
Refleksion og siden sidst. (Positive indslag på 2-3 minutter) 
 
 
Oplægget fra Katrine Quorning var en lærerig oplevelse både for elever 
og voksne. Udedag i indskolingen er et hit. Lærerne på 5. årgang har 
meget positivt taklet en situation blandt pigerne om følgeskab ved 
halloween. Formanden var meget positiv overrasket over 
Rettighedsrådets årlige ”topmøde” i København. I 0. klasse fungerer 
ordning med legemakker optimalt. Dejligt at en midlertidig stilling i Øst 
kunne blive til en fastansættelse.   
 
 
Nyt fra Rettighedsrådet 
 
 
Årets overordnede tema er klima og bæredygtighed. Det nye ved 
vinterhalvårets fællesspisninger er, at vi skal spise mindre kød og 
gerne vegansk. Dette skal også afspejle sig i skolens madkundskabs-
undervisning. Rettighedsrådet skriver et brev til Teknisk Forvaltning. 
De har allerede meddelt, at de gerne vil komme og tale om 
affaldssortering og muligheder lokalt på skolen. Tryghedsvandringerne 
har givet anledning til klipning af hæk samt lapning af huller i asfalt i 
skolegården. Der ønskes snarligt indkøb af nye elevstole og borde, 
hvilket der økonomisk ikke kan imødekommes pt.  
 
 
Skolens princip for bestyrelsens godkendelse af undervisningsmidler, 
drøftelse 

- Vedhæftet 
 
Godt at få drøftet bestyrelsens ret og pligt i forhold til denne opgave, 
som jo er meget svær at praktisere systematisk. Ved næste møde vil 
SR gennemgå skolens prioritering af portaler samt kommunale fælles-
indkøbte portaler. 
Bestyrelsen er meget tilfreds med nuværende princip og ønsker ingen 
ændringer. Det er meget vigtigt, at lærerne har bred didaktisk frihed. 
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32) 
 
 
 
 
Beslutning: 
 
33) 
 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
 
 
 
 
 
34) 
 
 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
35) 
 
 
Beslutning: 
 
 
 

Generelt oplever forældrene ikke, at filmvisning bliver anvendt unødigt 
i undervisningen. Der opfordres dog til, at lærerne også ved filmvisning 
har en skolefaglig begrundelse.  
 
Skolens princip for skole- og hjemsamarbejdet, 2. drøftelse med henblik på 
godkendelse 

- Vedhæftet 
 
 
Godkendt. 
 
Skolens kiosk/automat versus kostpolitik, hvilken holdning har bestyrelsen? 

- Se kostpolitikken under dagsordenen 
 
 
Skolens kostpolitik blev gennemgået. Martin fortalte om udvalget i 
kiosk/automat over tid. Automaten lukkes, såfremt nye tiltag ikke 
iværksættes. Den har ikke været rentabel det sidste halve år.  
Bestyrelsen godkendte elevernes ønske om igen at få myslibarer og 
juice i automaten. Bh. klassens elever kan fortsat ikke benytte 
automaten. 
 
 
 
Siden sidst 

- Det kommunale bestyrelseskursus i Skjern 
- Ansættelse af pædagog til SFO 

 
 
Har vi på skolen styr på mobbepolitik og regler ved digitale krænkelser. 
Dette bekræftes.  
To forældrevalgte deltager ved ansættelsessamtalerne. 
 
Evt. 
 
 
Forældre spørger, hvorvidt bestyrelsen kan blande sig i 
personalespørgsmål på skolen. Dette afvises af HL. 

 
 

 

  
 
 

 

  
  

 
 

  

Næste bestyrelsesmøde er d. 6. december kl. 19.00 
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Kostpolitik  

Kostpolitik på Spjald Skole 
 
Spjald Skole vil gerne understøtte børnenes evner til at træffe sunde valg.  
Dette gælder også i forhold til kost, og derfor denne kostpolitik. 
 
Mål: 

• At støtte sunde kostvaner hos børn og unge i skolen, SFO og klub med henblik på at tilstræbe fysisk, 
psykisk og social sundhed og velvære.  

• At fremme elevernes koncentration og energi, med henblik på øget udbytte af undervisningen og 
skoledagens sociale liv. 

• At skolens rammer inviterer til, at eleverne får spist deres mad, og at de oplever måltidet som 
noget selvfølgeligt og værdifuldt at samles om. 

• At samarbejde med forældrene, så sundhed og gode kostvaner er en fælles sag. 

 
På Spjald Skole er det vigtigt: 

• At eleverne har spist fornuftig morgenmad hjemmefra 

• At eleverne medbringer en sund madpakke til henholdsvis 10-frikvarteret og middagspausen. 

• At der i løbet af skoledagen er afsat den fornødne tid til spisning, med henblik på en god og rolig 
spisesituation i klassen sammen med en voksen.  

• At eleverne har adgang til koldt drikkevand 

• At eleverne har mulighed for at tilmelde sig en mælkeordning 

• At eleverne har mulighed for opbevaring af madpakke i køleskab 

• At eleverne tilbydes madordning administreret af Spjald Fritidscenter. Maden til eleverne i 
indskolingsklasserne leveres til skolen.  

• At tilmeldte elever i SFO og klub, mod betaling, tilbydes eftermiddagsmad, som er ernæringsrigtigt 
sammensat. 

• At eleverne og forældre gøres opmærksom på, at skolebodens udbud skal ses som et supplement 
til madpakken. 

• At vi fastholder den danske tradition for at bruge måltidet som en formidler af kulturværdier 
gennem blandt andet historieoplæsning, hvor vi dyrker samtalen, deler glæder, oplevelser og 
bekymringer og lærer at fungere i et socialt fællesskab. 

• At skolens sundhedsplejerske kan inddrages i specifikke undervisningsforløb med fokus på 
ernæring og sundhed.  

• At forældrene på forældremøder får mulighed for at drøfte kostvaner og udarbejde rammer for 
forplejning ved klassens mærkedage, fødselsdage og andre specielle lejligheder. 
 

 
 
16. april 2018 
 
Hulda B. Hansen  Helle Lundsgaard 
Formand for bestyrelsen Skoleleder 
 
 


